

闽江学院 2025 年国际学生（本科）招生简章

一、闽江学院简介

闽江学院坐落于福建省省会福州市，是 2002 年经教育部批准设立的全日制普通本科高校。前身是 1958 年创办的福州师范高等专科学校和 1984 年创办的闽江职业大学（简称“闽大”，含 2001 年并入的福州工艺美术学校），2010 年，爱国华侨蔡继琨先生创办的福建音乐学院并入闽江学院。学校现为“全国党建工作示范高校”培育创建单位、硕士学位授予单位，福建省重点建设高校、一流应用型建设高校（A 类）、示范性应用型本科高校和全省党建工作示范高校。

学校拥有光荣的办学传统。习近平总书记在福州工作期间曾兼任闽大校长 6 年（1990 年 6 月至 1996 年 5 月），创造了弥足珍贵的理论成果、实践成果和制度成果。他始终坚持“不当挂名校长”，践行“马上就办、真抓实干”，倡导“艰苦奋斗、勤俭办学”，使闽大发展迅速走上了规范化科学化的办学轨道；始终坚持党对学校的领导，坚持社会主义办学方向，坚持“五育并举，德育为先”，创造性提出“不求最大，但求最优，但求适应社会需要”的办学理念，积极倡导“立足福州、面向市场、注重质量、突出应用”的办学宗旨，引领闽大蹚出了一条应用型办学的内涵发展、特色发展之路。“行合趋同，千里相从”，习近平同志离任闽大校长后，始终情牵闽大、心系闽大，关心学校改革发展，亲自推动组建闽江学院，多次专门为学校校庆发来贺信贺词，2021

年3月25日，习近平总书记回校考察调研并发表重要讲话，为新时期闽江学院改革发展注入了信念之魂、提供了奋进之源、擘画了发展之路。

学校现已成为一所学科门类较为齐全、办学水平较高、具有一定影响的应用型本科高校。学校设有15个二级学院，拥有工商管理、电子信息、新闻与传播等3个硕士专业学位授权点，获批福建省博士学位授予单位培育项目，开设专业涵盖经、法、文、史、理、工、管、艺等八大学科门类；现有国家级一流专业建设点8个、国家级特色专业2个、国家级一流本科课程1门、国家级教学成果奖4项（含合作3项）；拥有省级重点学科3个、省级一流学科（高原学科）1个、省级应用型学科6个、省级一流应用型建设高校主干学科3个，省级一流专业建设点20个、省级特色专业5个、省级一流本科课程62门、省级课程思政示范课程8门，省部级现代产业学院4个、省级示范性应用型专业群3个、服务产业特色专业7个、省级创新创业改革试点专业5个、省级课程思政教学研究中心1个、省级实验教学示范中心8个、省级虚拟仿真实验教学中心4个、省级实践教学基地5个、省级公共基础课实验教学平台5个；建设省级科研创新平台49个，其中省级重点实验室5个。

学校现有全日制在校生约1.7万人，专任教师1000多人，硕士以上学位教师占95%（其中博士学位教师占比达45%以上）。拥有国家级、省部级人才203人（含柔聘），省级教学、科研团队12个。校园总面积2296亩，校舍建筑总面积62.11万平方米，

教学科研仪器设备总值达 6.04 亿元, 各类纸质图书 208.24 万册, 电子图书 266.57 万册。

学校坚持开放办学, 与福州市各县(市)区开展科技开发合作; 与清华大学、北京大学、中国人民大学、中国科学技术大学、厦门大学、武汉理工大学、东华大学、江南大学、福州大学等“双一流”建设高校开展交流合作; 与中国文化大学、实践大学等台湾地区高校进行闽台高校应用型人才联合培养; 与美国、澳大利亚、日本等国(境)外 40 多所高校建立友好合作关系; 与塞浦路斯欧洲大学合作举办本科层次不具有法人资格的中外合作办学机构——闽江学院国际数字经济学院。

二、申请条件

1. 年龄在 18—30 周岁(截止 2025 年 9 月 1 日前), 身体健康, 持外国有效普通护照的非中国籍公民;

注: 依据《中华人民共和国国籍法》第五条, 父母双方或一方为中国公民并定居在外国, 本人出生时即具有外国国籍的, 不具有中国国籍。自 2021 年起, 其申请作为国际学生进入我校本科阶段学习, 除符合学校的其他报名资格外, 还应持有有效的外国护照或国籍证明文件 4 年(含)以上, 且最近 4 年(截至入学年度的 4 月 30 日前)之内有在外国实际居住 2 年以上的记录(一年中实际在外国居住满 9 个月可按一年计算, 以入境和出境签章为准)。

2. 具备高中毕业文凭, 中学成绩良好;

3. 具备 HSK 四级（含）以上证书或通过我校安排的语言水平测试。整个中学阶段以汉语为主要教学语言的高中毕业生，申请本科入学时可以申请免交 HSK 证书，但须出具相应证明；
4. 能够提供最高学历院校出具的推荐信。

三、申请时间

2025 年 5 月 31 日 17:00 前（北京时间）

四、申请程序

登陆《闽江学院国际学生招生报名系统》
(<http://mju.liuguanbao.com>)，依据系统界面中“申请必读”模块的介绍进行报名。

五、申请材料

- 1.《闽江学院国际学生入学申请表》扫描件（用中文或英文填写，签名用电子签名）；
- 2.个人照片电子版（按招生报名系统要求上传）；
- 3.个人普通护照扫描件（至少还有三年有效期的普通护照）；
- 4.健康证明（体检）扫描件（按招生报名系统要求上传）；
- 5.最高学历（至少高中以上）毕业证书扫描件（中文或英文公证件）；

- 6.最高学历（至少高中以上）阶段全部成绩单扫描件（中文或英文公证件）；
- 7.无犯罪记录证明扫描件（按招生报名系统要求上传）；
- 8.经济保证材料扫描件（直系亲属近半年银行流水单）；
- 9.汉语水平考试（HSK）证书扫描件（按招生报名系统要求上传）；
- 10.一封推荐信扫描件（由原就读最高学历院校出具）；
- 11.个人陈述（用英文或中文陈述对中国及闽江学院印象，与申请课程相关的学习、工作经历及研究计划，若有相关学术科研成果或发表刊物请在陈述中体现）；
- 12.父母双方的普通护照扫描件。

请申请者将上述所有材料按照要求在《闽江学院国际学生招生报名系统》中提交，纸质版按以上顺序整理后留存，待到校报到后提交用于复核。申请材料不实，缺漏者，我校概不受理。不论录取与否，以上材料一律不予退还。

六、招生专业（本科）

- 1.经济与管理学院：国际经济与贸易（经济学）、旅游管理（管理学）
- 2.人文学院：汉语国际教育（文学）
- 3.服装与艺术工程学院：服装设计与工程（工学）
- 4.计算机与大数据学院：计算机科学与技术（工学）

5.材料与化学工程学院：制药工程（工学）、应用化学（工学）

6.地理与海洋学院：人文地理与城乡规划（理学）、测绘工程（工学）、海洋资源与环境（理学）、海洋技术（理学）

七、录取及报到

我校将对申请人提供的申请材料进行初审，并对通过初审的申请人进行面试，综合申请材料和面试结果，提出拟录取建议名单，择优录取。

八、学制及学位授予

学制：4年；在学年限：4-6年；

学生在规定的在学年限之内，修满教学计划规定的学分，完成毕业论文（设计）并顺利通过答辩，达到毕业要求的准予毕业，颁发本科毕业证书，符合学士学位条件的授予学士学位。

九、费用

1.学费：

| 类别 | 专业 | 学费 |
|----|---------|----------------|
| 文科 | 国际经济与贸易 | 14000元（人民币）/学年 |
| | 旅游管理 | |
| | 汉语国际教育 | |

| | | |
|-----|-----------|------------------|
| 理工科 | 服装设计与工程 | 15500 元（人民币）/学年； |
| | 计算机科学与技术 | |
| | 制药工程 | |
| | 应用化学 | |
| | 人文地理与城乡规划 | |
| | 测绘工程 | |
| | 海洋资源与环境 | |
| | 海洋技术 | |

2. 住宿费：

双人间（配有独立卫生间、空调、热水器等） 2600 元（人民币）/学年；

3. 其他相关费用：

学生到校后需缴纳包括校园卡押金、体检费、居留许可费等，具体费用以实际物价为准；

4. 基本生活费：学生生活费用自理。

十、奖学金

1. 福建省政府外国留学生奖学金：金额是 3 万元/人/年，奖学金包括学费、住宿费、生活补助等（奖学金资助期限为 1 学年）。生活补助金额为文科生每月 1260 元、理工科生每月 1110 元，每年发放 10 个月。申请者可向各自所属学院提交书面申请，我校将从申请者中择优选拔奖学金候选人，并报福建省教育厅进行最终审核；

2. 闽江学院外国留学生奖学金：除获得省奖外的其他国际学

生可以申请。奖学金包括学费、住宿费、生活补助。生活补助金分为三等,依照汉语水平考试(HSK)成绩进行评定,通过HSK5、6级评定为一等生活奖助金1000元(人民币)/月,通过HSK4级评定为二等生活奖助金900元(人民币)/月,其他等级评定为三等生活奖助金800元(人民币)/月,每年发放10个月。学生每学年入学并缴齐相关费用后,可向各自所属学院提交书面申请,经过学校审批后方可发放;

3. 以上奖学金获得者在校期间违反中国政府法律法规、校规校纪的,我校将根据《闽江学院国际学生(本科)奖学金管理暂行办法》的相关规定终止其奖学金资格或停发部分奖学金。

十一、联系方式

闽江学院对外合作交流处 留学事务科

地址:福建省福州市大学城溪源宫路200号(邮编:350108)

联系人:林老师

电话: +86-591-83760847

传真: +86-591-83760847

邮箱: dwc@mju.edu.cn

Application Information for International Students (Undergraduate) of Minjiang University in 2025

1. Introduction to Minjiang University

Minjiang University is based in Fuzhou, the capital city of Fujian Province. In 2002, with the approval from the Ministry of Education, Minjiang University began to offer full-time bachelor's degree programs. It is an amalgamation of Fuzhou Teachers' College, established in 1958, and Minjiang Vocational College, established in 1984. It is now a key construction university and a first-class application-oriented construction university in Fujian Province.

Minjiang University has a glorious past. President Xi Jinping once served as the President of Minjiang Vocational College for 6 years (June 1990 - May 1996) when he took the position as the Secretary of the CPC Fuzhou Municipal Committee. During his tenure, he has always insisted on the principle of "not being the titular president", practiced the principle of "doing things immediately and working hard", and creatively proposed the principle of "seeking to be the best instead of the biggest, and to adapt to the needs of society" and the principles of building a locally based and market-oriented institution with a focus on quality and practicability of education, which have now guided Minjiang University to determine orientations, make plans and decisions, overcome difficulties and take practice actions for its reform and development. After leaving the position of president of Minjiang University, he has always cared about the development of the university. He has sent congratulatory letters three times on the university's anniversaries. On March 25, 2021, he personally visited Minjiang University, communicated with teachers and students, and delivered an important speech, which injected the soul of faith into the reform and development of Minjiang University in the new period.

Minjiang University has grown into an influential application-oriented university with a complete discipline and good education quality. Minjiang University has 15 secondary academic units, offering bachelor's degree programs in eight disciplines: economics, law, literature, history, science, engineering, management and art. It has three master's programs in business administration, electronic information and journalism and communication, and is a training project for doctoral degree-granting units in Fujian Province. Minjiang University has 8 national first-class professional construction sites, 2 national characteristic majors, 1 national first-class undergraduate course and 4 national teaching achievement awards, 3 provincial

key disciplines, 1 provincial first-class discipline, 6 provincial applied disciplines, 20 provincial first-class specialty construction sites, 5 provincial characteristic specialties and 62 provincial first-class undergraduate courses.

Minjiang University currently has about 17,000 full-time students and more than 1,000 full-time teachers, of which 95% have master's degrees or above (of which more than 45% have doctoral degrees). It has 203 national and provincial talents and 12 provincial teaching and research teams. The total campus area is 378.24 acres, the total building area is 621,100 square meters, the total value of teaching and research equipment is 604 million yuan, there are 2.08 million paper books of various types, and 2.67 million electronic books.

Minjiang University is committed to the principle of open education and collaborates with multiple counties, cities, and districts in Fuzhou on scientific and technological development. It also engages in exchanges and cooperation with "Double First-Class" universities, such as Tsinghua University and Peking University, and conducts joint training of applied talents in Fujian and Taiwan universities with universities in Taiwan, such as Chinese Culture University and Shih Chien University. Minjiang University has established friendly cooperative relations with over 40 universities in the United States, Australia, Japan, and other countries (territories). Additionally, it collaborates with the European University of Cyprus to establish the Minjiang University International Digital Economy College, a Sino-foreign cooperatively run school without legal person status at the undergraduate level; and collaborates with Melbourne Polytechnic to establish the first Sino-foreign cooperatively run school with independent legal person status in Fujian Province, "Fuzhou Melbourne Polytechnic."

2. Application Requirements

2.1 Eligibility Criteria

Applicants must be non-Chinese citizens aged between 18 and 30 (as of September 1st, 2025), in good health, and in possession of a valid ordinary foreign passport.

Note: According to Article 5 of the Nationality Law of the People's Republic of China, individuals born to one or both parents who are Chinese citizens and have settled abroad, and who have acquired foreign nationality at birth, are not considered Chinese nationals. Starting from 2021, such individuals applying to Minjiang University as international students for undergraduate programs must meet the

following additional requirements:

- a. Hold a valid foreign passport or nationality certificate for at least 4 years (inclusive).*
- b. Provide proof of actual residence abroad for a minimum of 2 years within the last 4 years (as of April 30 of the enrollment year). Residence of 9 months or more in a year counts as one full year, and entry/exit stamps will be used as verification.*

2.2 Academic Qualifications

Applicants must possess a high school diploma with strong academic performance.

2.3 Language Proficiency

Applicants must demonstrate Chinese proficiency at HSK Level 4 or above or pass the language proficiency test administered by Minjiang University. High school graduates who have completed their secondary education primarily in Chinese may apply for an exemption from the HSK certificate requirement when applying for undergraduate programs. Supporting documentation must be provided.

2.4 Recommendation Letters

Applicants must submit recommendation letters from the highest educational institution they have attended.

3. Application Time

Before 17:00 on May 31, 2025 (Beijing Time)

4. Application Procedure

Access the Minjiang University International Students Admission System at <http://mju.liuguanbao.com> and follow the instructions provided in the "How to Apply" section on the system interface to complete your application.

5. Application Materials

Applicants are required to submit the following documents through the Minjiang University International Students Admission System. Ensure all materials are accurate, complete, and uploaded as specified. Paper copies must also be kept in the order listed below and submitted for review upon enrollment. Incomplete or inaccurate applications will not be accepted. Please note that all submitted documents will not be returned, regardless of admission status.

Required Documents:

- a. **Application Form:** A photocopy of the completed International Students Admission Application Form (can be filled out in Chinese or English and signed electronically).
- b. **Personal Photo:** An electronic personal photo uploaded as per the system's requirements.
- c. **Passport:** A photocopy of the applicant's valid ordinary passport (must have at least three years of remaining validity).
- d. **Health Certificate:** A photocopy of the health certificate (physical examination) uploaded as required by the system.
- e. **Highest Degree Certificate:** A photocopy of the highest degree certificate (minimum high school diploma) notarized in Chinese or English.
- f. **Academic Transcripts:** A photocopy of all transcripts from the highest degree earned (minimum high school) notarized in Chinese or English.
- g. **No Criminal Conviction Certificate:** A photocopy of the Certificate of No Criminal Conviction uploaded as required by the system.
- h. **Financial Proof:** A photocopy of economic assurance materials, such as bank statements of immediate family members for the past six months.
- i. **HSK Certificate:** A photocopy of the HSK Certificate (if applicable) uploaded as required by the system.
- j. **Recommendation Letter:** A photocopy of a Letter of Recommendation issued by the highest educational institution the applicant attended.
- k. **Personal Statement:** A written statement in English or Chinese, including:
 - Impressions of China and Minjiang University,
 - Education and work experience,
 - Research plans related to the applied program,

Relevant academic research outcomes or publications (if applicable).

- I. Parents' Passport: A photocopy of the personal ordinary passports of the applicant's parents.

Important Notes:

- a. *Upload all documents to the Minjiang University International Students Admission System as instructed.*
- b. *Maintain paper copies in the specified order for submission upon enrollment.*
- c. *Applications with missing or inaccurate materials will not be processed.*
- d. *Submitted documents will not be returned under any circumstances.*

6. Majors (Undergraduate)

| College | Major |
|---|---|
| School of Economics and Management | BEc (Hons) International Economics and Trade |
| | BMgt (Hons) Tourism Management |
| School of Humanities | BA (Hons) International Chinese Language Education |
| School of Apparel & Art Engineering | BEng (Hons) Fashion Design and Engineering |
| School of Computer Science and Big Data | BEng (Hons) Computer Science and Technology |
| College of Materials and Chemical Engineering | BEng (Hons) Pharmaceutical Engineering |
| | BEng (Hons) Applied Chemistry |
| College of Geography and Oceanography | BSc (Hons) Human Geography and Urban-Rural Planning |
| | BEng (Hons) Surveying and Mapping Engineering |
| | BSc (Hons) Marine Resources and Environment |
| | BSc (Hons) Marine Technology |

7. Admission and Enrollment Process

The admission process involves the following steps:

- a. **Preliminary Review:** The application materials submitted by applicants will

undergo an initial evaluation.

- b. Interview:** Applicants who pass the preliminary review will be invited for an interview.
- c. Admission List:** Based on the application materials and interview results, a proposed list of admitted students will be prepared.
- d. Approval:** The list will be submitted to the responsible unit for final approval.

Applicants will be notified of the outcome once the approval process is complete.

8. Educational System and Degree Awarding

8.1 Educational System

Duration: 4 years (standard program length)

Maximum Study Period: 4 to 6 years

8.2 Graduation and Degree Requirements

Students must fulfill the following requirements to graduate and be awarded a degree:

- a. Complete all credits specified in the teaching plan.
- b. Successfully finish and defend their dissertation (or project).

Upon meeting these requirements:

- a. Students who satisfy the graduation criteria will be awarded an undergraduate diploma.
- b. Students who meet the bachelor's degree requirements will be conferred a bachelor's degree.

9. Charging Standard

9.1 Tuition Fees:

| Major | Tuition Fees |
|--|----------------|
| BEc (Hons) International Economics and Trade | RMB 14,000 per |

| | |
|---|------------------------------|
| BMgt (Hons) Tourism Management | academic year |
| BA (Hons) International Chinese Language Education | |
| BEng (Hons) Fashion Design and Engineering | |
| BEng (Hons) Computer Science and Technology | |
| BEng (Hons) Pharmaceutical Engineering | |
| BEng (Hons) Applied Chemistry | RMB 15,500 per academic year |
| BSc (Hons) Human Geography and Urban-Rural Planning | |
| BEng (Hons) Surveying and Mapping Engineering | |
| BSc (Hons) Marine Resources and Environment | |
| BSc (Hons) Marine Technology | |

9.2 Accommodation Fees:

Double room (equipped with a private bathroom, air conditioner, water heater, etc.): RMB 2,600 per academic year.

9.3 Other fees:

Upon arrival at the university, students are required to pay additional fees, including but not limited to:

Campus card deposit,

Medical examination fee,

Residence permit fee.

Note: Specific fees are subject to actual prices at the time of payment.

9.4 Living cost

All living expenses are the responsibility of the students.

10. Scholarship

a. Fujian Provincial Government Scholarship

- Amount: RMB 30,000 per year (covers tuition, accommodation fees, and living allowance).

- Duration: 1 year.
- Living Allowance:

Liberal Arts/ Economics/ Management students: RMB 1,260 per month.

Science/ Engineering students: RMB 1,110 per month.

- Distribution: The living allowance is provided for 10 months each year.
- Application Process:

Eligible students may submit a written application to their respective colleges. Candidates will be selected based on merit and recommended to the Education Department of Fujian Province for final approval.

b. Minjiang University Scholarship

- Eligibility: All international students (not enrolled in the Fujian Provincial Government Scholarship Program) can apply.
- Coverage: Includes tuition, accommodation fees, and living allowance.
- Living Allowance Levels (based on HSK proficiency):

HSK 5 or 6: First-class allowance of RMB 1,000 per month.

HSK 4: Second-class allowance of RMB 900 per month.

Other levels: Third-class allowance of RMB 800 per month.

- Distribution: The living allowance is provided for 10 months each year.
- Application Process: After completing admission procedures and paying relevant fees, students may submit a written application to their respective colleges. The scholarship will be granted upon university approval.

Note: Scholarship recipients must comply with Chinese laws and regulations, as well as Minjiang University's rules and discipline. Violations may result in the termination or partial suspension of the scholarship, in accordance with the Interim Measures for the Management of Scholarships for International Students (Undergraduate) of Minjiang University.

11. Contact Information

Division of Overseas Study Affairs

International Affairs Office, Minjiang University

Address: No. 200 Xiyuangong Road, Shangjie Town, Minhou County, Fuzhou, Fujian, 350108, P.R. China

Telephone: +86-591-83760847

Fax: +86-591-83760847

Email: dwc@mju.edu.cn